
DR CHAFIC CHAYA

Regional Communications Manager – Middle East

RIPE NCC (www.ripe.net)

Email: cchaya@ripe.net



With over 24 years of experience in Internet and Telecom industry, Chafic Chaya joined RIPE NCC in 2014 as Regional Communications Manager for the Middle East region, supporting different stakeholders with capacity development and expertise related to Internet infrastructure and governance.

Dr Chaya serves as the primary liaison to external stakeholders to ensure productive engagement, capacity development and support for digital infrastructure.

He manages public policies and government affairs in the Middle East region. He supports governments, regulators, and policymakers in capacity building and developing appropriate policy positions on Internet connectivity and access issues.

He leads the development and implementation of RIPE NCC academic initiatives and Certified Professionals in the Middle East region, bridging market needs and graduates.

Dr Chaya is a member of the order of Engineers in Beirut, a member of the Electrical and Computer Engineering Advisory Board at the American University in Dubai (AUD), a member of the Global Internet Governance Academic Network (GigaNet), a member at the Arab Task Force for Arab IGF2021, ex-member at Arab Multistakeholder Group for Arab IGF (2011-2013), ex-chairman for the Communication Group for the Arab Regional Working Party (ARWP) for the private sector at TDAG / ITU-D (2006-2010).

Awarded a Doctoral Degree in "Internet Governance" from Staffordshire University in the UK; having previously obtained a Master of Business Administration (MBA) from Lebanon and Telecommunications Engineering from France.

د. شفيق شيا
المدير الإقليمي للاتصالات
منظمة رايب ان سي سي
cchaya@ripe.net
www.ripe.net

انضم شفيق شيا إلى منظمة رايب ان سي سي (RIPE NCC) في عام 2014 كمدير اتصالات إقليمي لمنطقة الشرق الأوسط، ولديه 24 عامًا من الخبرة في قطاع الإنترنت والاتصالات. يضطلع بدور قيادي في الأنشطة الرامية إلى توفير الأدوات اللازمة والتدريب وتنمية القدرات المتعلقة بالبنية التحتية وحوكمة الإنترنت لأعضاء المنظمة وجميع أصحاب المصلحة في منطقة الشرق الأوسط.

مسؤول عن السياسات العامة للإنترنت وشؤون الحكومات في منطقة الشرق الأوسط. يقوم بتوفير المبادئ التوجيهية والأدوات اللازمة والتدريب للحكومات والهيئات التنظيمية ووضع السياسات للمساعدة في وضع السياسات والأطر والتنظيمية واستراتيجيات التنمية للبنية التحتية الرقمية والإنترنت.

يقود تطوير وتنفيذ مبادرات رايب ان سي سي الأكاديمية في منطقة الشرق الأوسط، بما في ذلك توفير المواد العلمية ومشاركة الخبرات وتدريب تلامذة الجامعات عن بعد، في المواضيع المتصلة بحوكمة الإنترنت وتطوير البنية التحتية الرقمية من خلال استخدام الإصدار السادس من بروتوكول الإنترنت والتقنيات الجديدة وحماية الشبكات.

هو عضو في نقابة المهندسين في لبنان، وعضو في فريق العمل الخاص للمنتدى العربي لحوكمة الإنترنت (IGF2021)، وعضو في المجلس الاستشاري لهندسة الكهرباء والحاسوب في الجامعة الأمريكية في دبي (AUD)، وعضو في الشبكة الأكاديمية العالمية لحوكمة الإنترنت (GigaNet). شارك في المجموعة الاستشارية لأصحاب المصلحة المتعددين للمنتدى العربي للإنترنت (2011-2013)، وكان رئيس مجموعة الاتصال لفريق العمل الإقليمي العربي (ARWP) في اجتماعات TDAG/ITU-D (2006-2010).

د. شيا حاصل على درجة الدكتوراه في إدارة الأعمال وحوكمة الإنترنت من جامعة ستافوردشير (Staffordshire) في المملكة المتحدة، وعلى درجة الماجستير في إدارة الأعمال (MBA) من لبنان، وعلى درجة الماجستير في هندسة الكمبيوتر والاتصالات من فرنسا.